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ARNIKA TEGELMANN

14. juunil täitus 80 
aastat juuniküüditami-
sest. Et see aastateta-
gune aeg ei ununeks, 
avati 13. juunil Järva-
Jaani ausambaplatsil 
mälestuskivi Järva-
Jaani kihelkonnast en-
disest Võhmuta vallast 
aastatel 1941–1953 
küüditatutele.

Kivi õnnistas Järva-Jaani 
koguduse õpetaja Katrin-Hele-
na Melder, kelle sõnul on väga 
oluline, et ka Järva-Jaanis on 
mälestuskivi. Miks? Et me kõik, 
ka kasvav põlvkond teaks meie 
rahva ajalugu. „Mõte oma rahva 
ajalugu mäletada on pärit piib-
list, kus Jumal annab oma rah-
vale juhtnööri mineviku sünd-
musi meeles hoida ja tulevasele 
põlvele edasi anda. See ei sünni 
iseenesest, seda tuleb teha teadli-
kult. Oluline on mõelda raskus-
tele, mis viisid vabaduseni, mis 
on vabaduse hind, et ka noorel 
põlvkonnal oleks valmisolek se-
da hoida, kaitsta ja edasi anda,“ 
rääkis Melder ja pani südamele, 
et me ka raskustesse sattudes ei 
kaotaks lootust. 

14. juunil 1941. aastal küü-
ditati Balti riikidest 45 000 
inimest: Leedust 18 000, Lätist 
17 000 ja Eestist 10 000. „Neist 
hukkusid umbes pooled. Ligi 
pooled said tulla tagasi kodu-
maale, kuid nende elu polnud 
kerge – nad kannatasid taga-
kiusamise all. Küüditamisega 
ei karistatud inimesi selle eest, 
mida nad olid teinud, vaid selle 
eest, kes nad olid. Eesmärk oli 
murda ja hävitada vaimne eliit, 
kujundada uusi inimesi,“ selgitas 
Melder. „Silmi avav on lugeda 
mälestusi Siberist. Mulle on sü-
gava jälje jätnud Harri Haame-
ri raamat „Meie elu on taevas“, 
kus ta kirjeldas üht seika oma 

elust. Nimelt nõuti temalt, et ta 
tunnistaks oma kuritegu. Ta oli 
huumorimeelega mees ja ütles: 
„Minu süü on see, et ma heidan 
pilgu taevasse, kuigi valvurid on 
selle ära keelanud.“ See tunnis-
tus tõi talle hoobi näkku. Taevas 
oli midagi lubamatut, taevas oli 
vaba, võim ei suutnud seda al-
lutada. Usk oli see, mis kandis 
teda raskustest läbi, aitas säilita-
da inimväärikuse ja seista vastu 

kurjale. Tõepoolest – inimestelt 
võib võtta kodu, kodumaa, asjad, 
omaksed ja armsad, kuid see, 
mida võtta ei saa, on usk.“

Melder pööras tähelepanu 
sümbolitele mälestuskivil: vil-
japead on heade tegude ja hea 
viljakandmise sümbol, rukki-
lill sümboliseerib aga kestvust, 
püsimajäämist. „Teisalt räägib 
see märk koduigatsusest – see 
oli teine tähtis jõud, mis aitas 

küüditatul raskustest läbi min-
na. Hümniks said laulud „Ma 
tahaksin kodus olla“ ja „Seal, kus 
rukkiväli lagendikul heljub“.“

Järva vallavanem Arto Saar 
ütles, et juuniküüditamine jättis 
suure jälje Eesti ajalukku, sest 
ära viidi ärksa meelega inime-
sed – need, kellest kardeti ohtu 
okupatsioonivõimudele. „Praegu 
pole inimesed eluga Eestis rahul 

ja virisevad. Piisab aga vaid kor-
raks mõelda neile, kes on läbi 
käinud selle raske teekonna ja 
elu Eestis tundub väga hea,“ üt-
les Saar ning tänas Mementot 
ja kõiki, kes selle mälestuskivi 
avamisele kaasa aitasid. 

Eesti Memento Liidu esi-
mees Arnold Haljaste tuletas 
meelde, et Eesti Mälu Instituut 
korraldas juuniküüditamise 80. 

aastapäevale pühendatud foto- 
ja videovõistluse „Eesti mälu-
majakad“, millega kutsuti kõiki 
üles jäädvustama Nõukogude 
repressioonidega seotud mäles-
tuspaiku Eestis. „Üks mälumaja-
kas on ka siin täna avatav kivi. 
Vabas Eestis sündinud inimestel 
on nüüdseks juba lapsed. Need 
lapsed leiavad kibekähku vas-
tused igasugustele küsimustele. 
See kivi peab neis neid küsimusi 
tekitama,“ ütles Haljaste ja lisas, 
et meil peab olema koht, kus 
süüdata küünal inimeste mäles-
tuseks, kes puhkavad kaugel või 
tihti ka lähedal, kuid kelle haud 
on teadmata nagu tema Nar-
va vangilaagris surnud vanaisa 
haudki. „Meil on vaja panna lilli 
ja süüdata küünlaid.“

Memento Järvamaa ühendu-
se juht Silva Kärner meenutas, 
mis siin 80 aastat tagasi tegelikult 
juhtus. „13. juunil anti korraldus, 
et on vaja ära viia teatud inime-
sed koos perekondadega. Täpselt 
südaööl koputati paljude perede 
ustele ja kästi komps valmis pan-
na, et küüditeed alustada. Võh-
muta vallast viidi inimesed edasi 
Tammsalu raudteejaama. Seal 
laaditi mehed ühte vagunisse (A), 
naised ja lapsed teise vagunisse 
(B). Enamik meestest, kes 1941. 
aastal siit viidi, ei tulnud kunagi 
tagasi, sest nad hukati. 1941. aasta 
19. septembril ilmus Järva Teata-
jas nr 10 artikkel „Venesse viidud 
ja mõrvatud Järvamaalt“, milles 
olid lugeda ka Võhmuta valla 
inimeste nimed – küüditatuid 
ja kohapeal mõrvatuid oli kok-
ku 29,“ rääkis Kärner, taustaks 
taevapisarad. 

Kärner tänas kõik, tänu kel-
lele mälestuskivi avati: Meelis 
Mändlat, kelle maadelt see või-
mas kivi saadi, Metstaguse Agro 
mehi eesotsas Teet Kallakmaaga, 
kes aitasid kivi ausamba parki 
püsti panna, Arnold Haljastet, 
tänu kellele sai kivi plaadi, ning 
Järva vallavalitsust. Toetust saadi 
Eesti Represseeritute Fondilt. 

Järva-Jaani sai oma mälumajaka

Räägib Eesti Memento Liidu esimees Arnold Haljaste.
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Valimiste periood koondub 
seekord ühte nädalasse:

• Esmaspäevast laupäevani 
saab hääletada nii paber-
sedeliga jaoskonnas kui 
ka elektrooniliselt.

• Pühapäevasel valimis-
päeval toimub ainult pa-
bersedeliga hääletamine. 
Uuendusena saab valija 
pühapäeval jaoskonnas 
pabersedeliga hääleta-
des oma e-hääle veel ära 
muuta.

• Esmaspäevast kuni nelja-
päevani on igas vallas ja 
linnas avatud vähemalt 
üks valimisjaoskond, kus 
saab hääletada väljaspool 
oma elukohajärgset vali-
misringkonda.

• Reedel, laupäeval ja 
pühapäeval saab hää-
letada ainult oma elu-
kohajärgses valimis-
ringkonnas. 

• Kodus hääletamine 
toimub valimisnädala 
reedest pühapäevani. 
Taotlust selleks saab 
esitada telefoni teel 
reedel ja laupäeval kell 
12-20 ning pühapäeval 
kell 9-14.

  PAINDLIK 
JAOSKONNAVALIK

Kohalikel valimistel saab vali-
ja nüüdsest oma valimisringkon-
na piires hääletamas käia enda-
le sobivaimas jaoskonnas. Selle 
võimaluse tagab elektrooniline 
valijate nimekiri, mis asendab 
seni jaoskondades kasutusel ol-
nud pabernimekirjad. 

Ringkonna hääletusruumi-
de asukohad on kirjas valimiste 
teabelehel, veebilehel valimised.
ee ja teavet saab ka valimiste in-
fotelefonilt tel 631 6633.

JAOSKONNAS

1. Valija tuvastatakse isikut 
tõendava dokumendi 
(ID-kaart, pass, juhilu-
ba) alusel. 

2. Seejärel teeb jaoskonna-

töötaja arvutis elektroo-
nilisse valijate nimekirja 
märke valijale hääletamis-
sedeli väljastamise kohta. 

3. Valija saab hääletamisse-
deli kätte paberile antud 
allkirja vastu. Selleks on 
jaoskondades eraldi all-
kirjalehed.

4. Valija läheb valimiskabii-
ni, kus kirjutab sedelile 
meelepärase kandidaadi 
numbri. 

5. Enne kokkumurtud se-
deli valimiskasti laskmist 
vajutab jaoskonnatöötaja 
selle välisküljele pitsati-
jäljendi.

VALIMISTE TEABELEHT

• Igale aadressile, kus elab 
kas või üks hääleõiguslik 
inimene, saadab sisemi-

nisteerium hiljemalt ok-
toobri esimesel nädalal 
valimiste teabelehe. Kes 
on teinud eesti.ee-s vas-
tava märke, saavad selle 
info e-kirjaga. 

• Valimiste teabelehel on 
kirjas üldine info valimis-
õigusest ja märgitud kõigi 
hääletamisruumide asu-
kohad vallas või linnas.

• Valimiste teabeleht asen-
dab sellest aastast vali-
jakaardi. Kumbki neist 
pole seotud valimisõi-
gusega.

VALIMISÕIGUS

• Kohalike omavalitsuste 
valimistel on hääletamis-
õigus vähemalt 16-aasta-
sel valijal, kelle elukoha 
aadress on rahvastiku-

registrisse kantud.
• Lisaks Eesti kodanikele 

saavad kohalikel valimis-
tel hääletada

• Eestis elavad muu Eu-
roopa Liidu liikmesriigi 
kodanikud,

• Eestis püsivalt elavad vä-
lisriigi kodanikud,

• Eestis püsivalt elavad 
kodakondsuseta isikud.

POLIITILINE AGITATSIOON

• Sellest aastast on poliiti-
line välireklaam lubatud 
kogu valimisperioodi 
ajal.

• Poliitilist selgitustööd 
tohib teha ka valimis-
päeval.

• Vaid hääletamisruumis 
sees peab olema tagatud 
valimisrahu.

E-HÄÄLETAMINE
• E-hääletada saab arvu-

tis, sisestades ID-kaar-
di ID-kaardi lugejasse 
või arvuti ja mobiil-ID 
abil.

• Turvaliseks ja sujuvaks 
e-hääletamiseks kont-
rolli eelnevalt oma ID-
kaardi tarkvara, arvuti 
operatsioonisüsteemi 
ja viirusetõrjetarkvara 
uuendusi.

• NB! 30 minuti jooksul 
pärast hääletamist on 
võimalus oma e-hääle 
kohalejõudmist kont-
rollida nutiseadme 
(nutitelefon, tahvelar-
vuti) abil.

KOROONAVIIRUS

• Kardetavasti tuleb sügi-
selgi arvestada viiruse 
levikust tingitud piiran-
gutega.

• Seepärast:
• kanna hääletusruumis 

maski, 
• hoia teistega vahet,
• desinfi tseeri käsi,
• võimalusel luba eakad 

järjekorras ette,
• võimalusel käi jaoskon-

nas enne valimispäeva.

Oktoobris on ühtne valimisnädal
E
11.10

T
12.10

K
13.10

N
14.10

R
15.10

L
16.10

P
17.10.2021

EELHÄÄLETAMINE VALIMISPÄEV

Keskuste jaoskondades hääletamine 12.00 – 20.00 Kõikides jaoskondades hääleta-
mine 12.00 – 20.00 

Kõikides jaoskondades hää-
letamine 9.00 – 20.00

Elektrooniline hääletamine E 9.00 … … L 20.00

Asukohas hääletamine 9.00 – 20.00 Kodus hääletami-
ne 9.00 – 20.00

• Volikogu esimees Rait Pi-
helgas tänas volikogu nimel 31. 
mail 2021 teenistusest lahkuvat 
arenduse peaspetsialisti Teele 
Kukke hindamatu panuse eest 
Järva vallas. 

• Teisel lugemisel oli sot-
siaalhoolekandelise abi andmise 
kord. Sotsiaalosakonna juhataja 
Katre Mägi andis ülevaate õi-
guskantsleri 19.05.2021. a kir-
jast omavalitsustele, kus õigus-
kantsler andis teada, et suur osa 
kohalikke omavalitsusi on keh-
testanud hooldajatoetuse maks-
misele piirangu, mille järgi alla 
kolmeaastase lapse hooldajale 
hooldajatoetust ei maksta. Katre 
Mägi tegi ettepaneku muuta § 
14 lg 1 ja võtta ära sellest lõikest 
vanusepiirang. Muudatusettepa-
nek viidi eelnõusse sisse. Mägi 
andis ka ülevaate haridus- ja 
noorsootöökomisjoni koosole-
kul 08.04.2021. a tehtud ette-
panekust ja Elmar Luha tehtud 
ettepanekutest. Vallavalitsus ha-
ridus- ja noorsootöökomisjonis 

tehtud ettepanekuga ja Luha et-
tepanekutega ei nõustunud. 

Elmar Luha tegi ettepaneku 
panna hääletusele tema tehtud 
muudatusettepanek jätta eelnõu 
§ 12 lõikest 3 välja teine lause: 
„Avaldusele lisatakse kulu tõen-
dav dokument”. 

 Pihelgas pani Elmar Luha 
tehtud muudatusettepaneku 
hääletusele. Ettepaneku poolt 
oli 11 ja vastu üks volikogu lii-
ge, neli olid erapooletud, kaks 
ei osalenud hääletusel. Muu-
datusettepanek leidis seega 
toetust. Sotsiaalhoolekandelise 
abi andmise kord võeti vastu 
17 poolthäälega, üks volinik jäi 
erapooletuks.

• Toimus Järva valla omandis 
olevate eluruumide kasutusse 
andmise ja kasutamise korra 2. 
lugemine, mis katkestati. Teist 
lugemist jätkatakse augustkuu 
volikogu istungil.  

• Kõik kohal olnud voliko-
gu liikmed hääletasid teisel lu-

gemisel olnud Albu põhikooli 
arengukava kinnitamise poolt.

• Maakorralduse spetsialist 
Lia Pärna selgitas, et OÜ Pee-
gi Agro küsis luba Järva vallas 
Metsla külas asuva Oru I kin-
nistu ja Kalitsa külas asuvast 
kinnistust Ahti katastriüksuse 
omandamiseks. 

15 volikogu liiget oli poolt, et 
anda luba põllumajandusmaad 
sisaldavate kinnisasjade oman-
damiseks, kolm jäi erapooletuks.

• Vallavara spetsialist Valdur 
Permanson kandis ette eelnõu 
Albu külas Männi vkt 8 asuva 
korteriomandi võõrandamiseks 
otsustuskorras müügihinnaga 
1000 eurot. Abivallavanem Too-
mas Tammik kandis ette eelnõu 
kinnistu otsustuskorras võõran-
damiseks aadressil Järva vald, 
Öötla küla, Nurga tee müügi-
hinnaga 343 eurot. Kõik sel ajal 
saalis olnud 17 volikogu liiget 
olid selle poolt, et korteriomand 
Männi vkt 8 võõrandada otsus-

tuskorras, teise kinnistu puhul 
oli samuti poolthääli 17, kuid 
üks lisandunud volikogu liige 
jäi erapooletuks.

Volikogu esimees Rait Pihel-
gas tegi ettepaneku lisada juuni-
kuu volikogu istungi päevakorda 
ettekanne Järva valla elamufondi 
seisust. 

• Maakorralduse peaspet-
sialist Mati Tatrik kandis ette, 
et Järva valla omandis olevale 
Koigi külas paiknevale Roheli-
ne tn 10 kinnisasjale soovitakse 
seada reaalservituut Koigi küla 
Mõisavahe tee 7 kinnisasja ka-
suks. Kõik 18 volikogu liiget olid 
selle poolt.

• Tatrik tutvustas ka eelnõu, 
et Järva vald soovib omandada 
avalikuks kasutamiseks katastri-
üksuse Järva vallas Jõgisoo külas 
Jõgisoo–Prümli tee T1 hinnaga 
240 eurot. Kõik 18 volikogu lii-
get olid sellega nõus.

• Abivallavanem Toomas 

Tammik edastas, et Aravete 
alevikus Lasteaia tn 4 asub 
Järva vallale kuuluv lasteaia-
hoone, mis on amortiseerunud. 
See hoone on plaanis lammu-
tada ning selle asemele ehitada 
uus lasteaiahoone. SA KredEx 
toetab kasutusest väljalange-
nud, munitsipaalomandisse 
kuuluval kinnistul asuvate 
ehitiste lammutamist, samuti 
lammutusjäätmete käitlemist 
ning krundi korrastamist. 12 
volikogu liiget oli selle poolt, et 
vallavara maha kanda ja tagada 
omafinantseering, kui KredE-
xilt selleks toetust saadakse ja 
hoonet asutakse lammutama, 
neli volinikku oli vastu ja kaks 
jäi erapooletuks. 

• Tammik palus luba, et kuu-
lutada välja hanked toitlustus-
teenuse osutaja leidmiseks Albu 
põhikoolis ja Aravete keskkoo-
lis ning kuulutada välja hange 
Koeru lasteaia ventilatsiooni-
süsteemi ehitaja leidmiseks. 16 
poolthäält selle loa ka andis, üks 

volinik oli vastu ja üks jäi era-
pooletuks.

• Esimesel lugemisel oli 
eelnõu volitada Järvamaa 
omavalitsusüksuste ühiste 
ülesannete täitmine sihtasu-
tusele Järvamaa Arenduskeskus 
(JAK). Järvamaal tegutseb kaks 
juriidilist isikut, kelle tegevus 
on suunatud sarnaste eesmär-
kide saavutamisele. Selleks, et 
ressursse efektiivselt kasuta-
da, on JOL-i juhatus seadnud 
eesmärgiks ning teinud Paide 
linnale ja Türi ja Järva vallale 
ettepaneku anda alates 1. jaa-
nuarist 2022 JAK-ile täitmiseks 
Järvamaa omavalitsusüksuste 
ühised ülesanded.

• 17 poolthäälega (üks vastu) 
võeti vastu Peetri kooli arengu-
kava.

• Vallasekretär Karin Tenis-
son-Alev tegi ettekande muu-
datustest kohaliku omavalitsuse 
volikogu valimiskorralduses. 

Järva vallavolikogu 25. mai istung Järva-Jaanis
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Võidupüha 
tähistamine 
23. juunil 2021

Kell 7.00 
lipu heiskamine 
Paide keskväljakul

Kell 8.30 
süüdatakse võidutuli ja 
asetatakse pärjad Vabadussõja 
Müüsleri lahingu mälestus-
sambale. Kõnet peab 
peaminister Kaja Kallas

Kell 10.00 
oikumeeniline jumalateenistus 
Paide Püha Risti kirikus

Kell 11.00 
Võidupüha paraad Paide 
keskväljakul. Eesti Vabarii-
gi presidendi Kersti Kaljulaidi 
võidupüha kõne, 
Kaitseliidu ülema, brigaadi-
kindral Riho Ühtegi kõne
 

Võidutule teekond 
Järva vallas
14.00–14.15 
Järva-Madise kirikaias
14.25–14.35
Aravete tulehoidla juures
14.50–15.05 
Järva-Jaani ausambapargis
15.20–15.50 
Koeru ausambapargis
16.05-16.25 
Müüsleri ausamba juures
16.35-16.45 
Peetri kirikaias
17.00–17.15 
Koigi mõisa ees
17.30–17.45 
Imavere rahvamaja ees

14. juunil salvestati Järva 
vallas Piibe maantee äärseid 
omavalitsusi tutvustavat saadet 
„Kurvist kurvi“, mida näeb TV3 
eetris reedel, 2. juulil kell 21.30.  
Saatejuhid on Jaagup Kreem ja 
Arlet Palmiste.

„Sain kohe öelda – tere tu-
lemast minu koduvalda!“ ütles 
Palmiste ja lisas, et saadet tehes 
tundus Järva vald mitmekülgne 
ja äge turismivald. „Meie ees-
märk oli kõik ise järele proovi-
da. Paljud omavalitsused, kus 
saadet teeme, ei saa sellest aru 
ja kipuvad meile muuseume 
näitama. Järva vallas oli tege-

vust palju – tuleb tore saade!“
Näiteks sõitis Jaagup Kreem 

Järva-Jaani vanatehnika varju-
paigas roomikuga. „No mui-
dugi sõitis ta katki ühe trepi,“ 
meenutas Palmiste naeruselt. 
„Kõige esmalt kohtusime aga 
Väinjärve ääres Vahukülas elava 
muusiku Reigo Ahvenaga, kes 
on ka kirglik kalamees, Koeru 
kalandus- ja matkaklubi liige. 
Reigo oli paadis ja viskas mulle 
õngekonksu kaabusse kinni. See 
kukkus järve ja jäigi selle põh-
ja. Ahven nägi, et olen kurb ja 
andis mulle oma neoonvärvilise 
nokatsi kirjaga „Järva vald“ – 

käisin sellega ringi terve saate 
salvestuse aja, sobis hästi.“

Veel seiklesid nad mööda 
Koerut ja kihutasid Aravete 
kardirajal. „Lõunapausi tegi-
me Jäägri Villas. Sõime kõhud 
kõvasti täis. Ja pärast seda üt-
lesin Jaagupile – nüüd läheme 
parkuurima,“ ütles Palmiste ja 
kiitis nii Albu parkuurijaid kui 
ka Jaagupit. 

Valgehobusemäel kohtu-
sid nad suusakaksikute Keidy 
ja Kaidy Kaasikuga. „Mul oli 
plaan nendega võidu sõita, aga 
siin tuli välja Valgehobusemäe 
kitsaskoht – polnud laenutada 

number 46 suusasaapaid. Rää-
kisime siis niisama, aga nali läks 
kaduma,“ tõdes Palmiste.

Nad kohtusid ka loodusemehe 
Valeri Hominiga, kelle sõnul on 
elu siinkandis nagu rahvuspargis 
– igas metsatukas võib kohata 
mõnd looma. „Võttemeeskond 
ööbis Jäägri Villas, õhtul käisime 
Albu mõisapargis jalutamas. Va-
na kivisild on müstiline!“ pajatas 
Palmiste emotsionaalselt ja lisas, 
et ka Jaagup Kreemile meeldis 
Järva vallas väga.

Muusikat teevad saates Koe-
ru muusikakooli õpilased ja Ar-
hailised Mehed.

Järva vallast valmis telesaade
Saadet „Kurvist kurvi“ juhivad Jaagup Kreem ja Arlet Palmiste, kes käisid külas ka Albu parkuurijatel.
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Preediku 1, Aravete,  Järva vald 
lehar.lex@gmail.com
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• Katusetööd
• Välisfassaadid
• Terrassid
• Akende ja uste vahetus

• Rehvitööd
• Rehvide müük
• Varuosade müük

• Siseviimistlus
• Põrandatööd
• Plaatimine

• Salongi keemiline pesu
• Diagnostika

ÜLDEHITUS- JA REMONDITÖÖD

SÕIDUKITE HOOLDUS- JA  REMONDITÖÖD

Kalmistupühad Järva vallas
24. juunil kell 12 Sipelga kalmistul
24. juunil kell 11 Koeru kalmistul
27. juunil kell 13 Järva-Madise uuel kalmistul
27. juunil kell 14 Peetri kalmistul (kiriku juures)
27. juunil kell 13 Rutikevere külas Pärnassaare kal-
mistul 
27. juunil Järva-Jaani kirikaias, Tornialuse kal-
mistul ja Metsakalmistul, kell 11 surnuaiapüha ju-
malateenistus kirikus. Mälestame lahkunuid. Toi-
mub korjandus kiriku restaureerimise heaks
11. kell 11 juulil Kikevere kalmistul
1. augustil kell 12 Ambla kalmistul (kirikus)
8. augustil kell 13 Järva-Madise vanal kalmistul

Pidulik infotahvli
avamine ja

võidutule jagamine 
kell 16:05

Soolased ja magusad
*suupisted

soojad ja jahedad
*joogid

 
Võidukohvik
Müüsleri
ausambamäel

23.06.21 
kl 7:30-9 JA 

15:30-17
Tule tühja
kõhuga!
Tasumine
sularahas

14. juunil võttis Järva vallavanem Arto Saar Aruküla 
mõisas vastu valla tublimaid õppureid. 
Järva vallavalitsuse hariduse peaspetsialist Anneli Ees-
maa lausus alustuseks: „Oli see vast aasta! Elame huvi-
taval ajal. Pidevalt on meie teel muutused ja me ei tea 
täna, mida toob homne päev. Paljud ettevõtmised ei 
kulge plaanipäraselt, paljud jäävad ära, paljud hajuta-
takse, mõned asendatakse.“ 
Tublisid tuleb aga tunnustada ja neid on Järva vallas 
palju. Vastuvõtule kutsuti nad koos vanematega. Valla-
vanem Arto Saar soovis kõigile mõnusat suve. „Koguge 
energiat ning minge uutele väljakutsetele julgelt vas-
tu,“ ütles ta. „Kingiks teile on midagi, mis hoiab teid 
kuivas ning tuletab meelde, et Järva vald hoolib teist ja 
et me oleme teie üle uhked.“
Sel aastal lõpetab Järva vallas kooli 24 gümnasisti, vas-
tuvõtule kutsuti neist üheksa.
Kuldmedaliga lõpetavad Karet-Anette Härm Aravete 
keskkoolist ja Helin Kind Koeru keskkoolist. Hedi Aim-
salu lõpetab Koeru keskkooli hõbemedaliga. 
Heade ja väga heade hinnetega lõpetavad gümnaasiu-
mi Kevin-Kaur Ulk, Eliise Joost, Geily Tamm (Koeru 
keskkool) ja Pille Piiroja (Järva-Jaani gümnaasium). 
Andris Soosaar Järva-Jaani gümnaasiumi 11. klas-
sist saavutas inglise keele maakondlikul olümpiaa-
dil 2. koha. Veronika Girsova Järva-Jaani gümnaa-
siumi 10. klassist jäi matemaatikaolümpiaadi piir-
konnavoorus jagama 1.–2. kohta. „Veronika teeb 
eriliseks see, et ta on meie vahetusõpilane Tšeh-

hist. Veronika on väga usin ja hoolas ning õpihimu-
line,“ ütles Eesmaa.
Olümpiaadidel saavutasid häid tulemusi ka põhikooli-
de õpilased. Johanna Randmäe Koigi kooli 7. klassist 
saavutas matemaatikaolümpiaadi piirkonnavoorus 1.–
2. koha. Joosep Jürissaar Imavere põhikooli 8. klassist 
on toonud erinevatelt matemaatikavõistlustelt koju 
esikolmikukohti. Aravete keskkooli 7. klassi õpilane Ch-
ristina Rohi saavutas piirkondlikul bioloogiaolümpiaa-
dil oma vanuseklassis 1. koha. Sama kooli 8. klassi õpi-
lane Raiko Alliksaar saavutas matemaatikaolümpiaadi 
piirkonnavoorus 1. koha 8. klassi arvestuses.
Järva valla põhikoolide tublimad lõpetajad on Laura 
Kranich  ja Kevin Kalder Koigi koolist; Grete Roos Albu 
koolist; Elisabeth Grebenjuk, Marek Nõlvak, Karmen Ti-
hane ja 
Magnus Ojaniit Ambla-Aravete koolist; Tauri Rohtsalu 
Imavere põhikoolist; Kelli Ilm, Kadi-Liis Pitk ja Johanna 
Jürisson Aravete keskkoolist; Kerle Koppel, Helerin 
Luiker, Arni Mänd, Angela Pelgonen, Mirko Sirila  ja 
Kerttu Lõoke Koeru keskkoolist; Kristjan Välimäe, Mer-
liin Arusalu, Andri Jullinen, Kätlin Kütismaa, Marta Ma-
ria Leis ja Arvo Orlovski Järva-Jaani gümnaasiumist. 
Vastuvõtule olid kutsutud ka Koeru muusikakooli tubli-
mad Liselle Kellner, Angela Ringmets, Lilian Perlin, Kir-
ke Algpeus, Oliver Sten Nurmsalu, Mona Seril Käblik, 
Emma Maria Laanep, Maur Laupa ja Triinu-Liis Arendi, 
kes esindasid edukalt kooli mitmetel konkurssidel Ees-
tis ja raja taga.
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„Elan ära, aga miljonä-
riks ei saa,“ tunnistab 
OÜ Tanksemäe Saffer 
juht Marek Balder, 
pealinnast maale koli-
nud mees, kelle pida-
da on Järva vallas 
kolm väikest maa-
kauplust ja kaks söögi-
kohta. See raske töö 
tõi talle regionaalaren-
gu auhinna Regionaal-
maasika.

Kui Vetepere külas Otsa talu 
hoovi pööran, võtavad mehed 
parasjagu maha hiiglaslikku 
telki. Pidu või pulm? Selgub, 
et Marek on suur dartsi sõber, 
Eesti Dartsi Liidu juhatuse liige 
ja korraldas oma õuel juba seits-
mendat korda mitmepäevast 
Kassiaru cup´i. Osalejaid oli 71, 
neist kümme naised, Marianne 
Kind Koerust jäi kolmandaks. 
Telgi eest ütleb Marek aga tänu-
sõnad Järva vallale, kes võistlus-
te korraldamist toetas. „Muidu 
olen seda teinud oma kulu ja 
kirjadega,“ tunnistab ta ja lisab, 
et osavõtutasud katavad kulud 
enam-vähem. „Darts on odav 
ajaviide, noolte hinnad algavad 
15 eurost.“

Kogu sagimist vaatab pesast 
pealt kurg. „Kureperes on sel 
aastal neli poega – nii palju pole 
varem olnudki, ja kaks vana-
lindu korraga enam pesale ei 
mahu,“ ütleb Marek ja osutab 
naaberpostile, millel istub tei-
ne kurg. „Nad on siin kogu aeg 
olnud ja minu ajal pole olnud 
aastat, mil noored kured poleks 
pesast välja lennanud.“

Marek Balderi fi rma Tank-
semäe Saff er OÜ pälvis sel aas-
tal regionaalarengu auhinna 
Regionaalmaasika. Tanksemäe 
talu asub siit veidi eemal. Sel-
gub, et fi rmal on teinegi omanik, 
Tanksemäe talu perenaine Aili 
Tammleht, kes fi rma igapäeva-
tegemistes aktiivselt kaasa ei löö. 
Ja et heal lapsel on mitu nime – 
kirjanduslikult teatakse talu kui 
Kassiaru, sest Tammsaare leidis 
Kassiaru Jaska prototüübi sellest 
majast. Otsa nime järgi ei tea 
talu keegi ega leia Google’istki, 
sest samanimelisi talusid on igas 
külas. „Siinsamas lähedal Arave-
te poole on teinegi Otsa talu,“ 
ütleb Marek. Vetepere küla on 
pikk kui soolikas, kuid siin elab 

rahvastikuregistri andmetel vaid 
29 inimest.

Pealinna maasikale läks Ma-
rek uudishimust – kui peaminis-
ter kutsub, tuleb minna, sest ei 
tea, kas elus teist kutset peami-
nistri vastuvõtule tulebki. Seda, 
et ta Stenbocki majas tegelikult 
auhinna saab, taipas ta, kui ko-
hal oligi vaid viis kutsutut koos 
paarilisega, lisaks nende esita-
jad (Järva vallast abivallavanem 
Tiina Oraste). Ja viis maasikat. 
„Maja oli ilus ja tunnustus to-
re,“ lausub ta. Sõna võtsid nii 
peaminister Kaja Kallas kui ka 
riigihalduse minister Jaak Aab. 

Põhiline sõnum oli, et väikestest 
kohtadest inimesed ära ei kaoks.

Marek, kes on kümnetel 
vastuvõttudel toitlustusteenust 
pakkunud, hindas suupistevali-
ku väga heaks. Kuid ainus, mis 
tekitas vau-efekti, oli tangusalat 
(tangud, idud, mädarõikakaste, 
peal rostbiifi  lõigud). „Vaatad 
– tangud, ja mõtled – mis asja? 
Aga kõik kokku oli väga maitsev, 
kõnetas mind,“ tunnistas Marek 
ja lubas selle ka oma menüüsse 
võtta. „Teised olid suupisted ja 
kui sa küsid, millised, jään vas-
tuse võlgu.“ 

Suuremate vastuvõttude 

puhul, mis on pikalt ette tea-
da, valmistab Marek proo-
vimenüü. Näiteks tegi ta nii 
eelmisel sügisel enne Järvamaa 
ettevõtjate tunnustamisüritust. 
Siis saavad korraldajad kõik 
suupisted ära maitsta ja ei teki 
üllatusi.

Koka kutsega Marekil (muide 
– kokaks plaanib sügisel õppi-
ma minna ka Mareki poeg) on 
elus olnud vaid neli tööandjat. 
Ta töötas aastaid pealinna res-
toranides ja baarides kelneri 
või baarmenina, näiteks Rae-
koja platsil asuvas restoranis 
Kaerajaan. See tähendas ka, et 

äratus oli pealelõunal, tööpäe-
vad kestsid kaugelt üle südaöö 
ja kui tuli ärgata kell 7, oli see 
katastroof. Kuus viimast aastat 
on elu viinud tavalisse rütmi, 
kuigi kodukontoris saab töötada 
ka hilisõhtul. 

Poeäri tuli tema juurde ise. 
„Eelmine omanik pani Ahula 
ja Kaalepi poed kinni. Ega ma 
väga optimistlik olnud. Sõitsin 
siis veel Tallinna vahet ja käisin 
siin poes võib-olla korra kuus,“ 
räägib Marek, kes kolis perega 
Otsa tallu elama üheksa aasta 
eest. „Siin püsivat tööd polnud, 
tegime ainult catering’i. Mõt-
lesin, ehk annab poepidamine 
püsiva sissetuleku seni, kuni 
inimestel on seda teenust vaja. 
Nüüd on poed Albus ja Kaa-
lepis olnud avatud viis, Ahulas 
pool aastat. Mina saan sealt oma 
leiva ja annan ka 11 inimesele 
tööd – Regionaalmaasika eest 
võlgnen tänu ka neile. Lisaks 
poepidamisele toitlustan Albu 
ja Koigi kooli õpilasi, põllumehi 
ja Ahula pansionaadi kliente. 
Albu toiduait on lahti aasta läbi, 
praegu tööpäeviti kella 12–14. 
Söömas käib paarkümmend pü-
siklienti, turiste satub siia harva, 
kui just turismifi rmadega koos-
tööd ei tee. Kui tuleb suurem 
tellimus, teeme maja lahti igal 
ajal. Sööjaid aga lihtsalt oodata 
pole mõtet.“

Sügisest püüab ta taas kõigile 
avada ka Koigi söökla, kuid seal 
käis ka enne pandeemiat vähe 
sööjaid – väga heal päeval neli 
inimest.

Praegu toitlustab ta Albu, 

Koigi, Järva-Jaani ja Ambla 
malevlasi. 

Kui kriisi esimesel aastal sai 
fi rma kahel kuul taotleda osale 
töötajatest palgatoetust, siis sel 
aastal tuli fi rma kriisist läbi toe-
tusi saamata. Õigemini ei mah-
tunud ta toetusmeetmete alla, 
millega valitsus toetas COVID-19 
piirangute tõttu kannatada saa-
nud valdkondade ettevõtteid. 
„Teistel käibed langesid, mul tuli 
aastaga kaks kohta – Koigi söökla 
ja Ahula pood – juurde ja käive 
mitte ei kahanenud, vaid kasvas. 
Ahula poe käive on iga kuuga 
tasapisi kasvanud, kuigi see pole 
veel jõudnud selleni, mida poo-
di avades soovisin. Juuni annab 
lootust,“ ütleb Marek ja tõdeb, et 
kõige rohkem ostetakse alkoholi. 
Suur aitäh tuleb öelda ka lastele, 
kes ostavad jäätist ja kommi. „See 
on kõigi kolme poe viga, et süüa 
ostetakse meilt vähe. Põhjus võib 
olla selles, et sortiment on väik-
sem kui Aravetel. Aga kui rahvas 
ei osta, ei saa ka sortimenti laien-
dada. Hinnad meil kallimad pole, 
lisaks aeg ja kütus, mis kaugemale 
poodi sõites kulub.“

Regionaalmaasikat kätte an-
des rõhutati ka, et kriisi ajal tegi 
Marek e-poe. „Tänaseks on see 
kinni. Põhjus väga lihtne – enne 
sulgemist viimased neli kuud 
oli mul üks tellimus nädalas,“ 
ütleb Marek. Muide – see üks 
tellija on alles tänini, saadab oma 
ostunimekirja meilile ja kord 
nädalas viib Marek talle kaubad 
Nurmsisse koju kätte. Ühtlasi 
ajab ka Koigi söökla asju. Teine 
sarnane klient on Amblas. 

Maapoed tõid maasika
9. juunil anti Stenbocki majas pidulikul vastuvõtul kaheksan-

dat korda välja regionaalarengu auhinnad. Selle aasta konkursil 
on väljapaistvate tegevustena aukohal kaug- ja koostöövõimalu-
sed, ruumiloome, pikaaegne ettevõtlus ja töökohtade pakkumine 
ning külaelu keskuse – poe – taasavamine.

„Kõigil tänastel auhinnasaajatel on palju ühist – oskus mõelda 
kastist väljas, julgus võtta initsiatiiv ning võime sütitada oma 
sisemise põlemisega kogukondi kaasa tulema," ütles peami-
nister Kaja Kallas. „Teie ideede ja töö tulemusel on sündinud 
ettevõtmised, mis tugevdavad kohalikku majandust ja eluolu, 
ning te olete näidanud, et kui on tahtmist ja ettevõtlikkust, siis 
on kõik võimalik."

„Inimesed, kel on indu ja tahtmist kodukohas tegutseda 
ning teha seda nii, et ettevõetust kogukonnale ja piirkonnale 
kasu tõuseb, on Eesti jätkusuutliku regionaalarengu tegelikud 
kangelased," rõhutas riigihalduse minister Jaak Aab. „Esitatud 
ankeetide arvust ja sisust näeb, et meil leidub uskumatult palju 
tublisid ning ettevõtlikke inimesi, tänu kellele on Eestimaal ellu 
kutsutud palju edasiviivaid algatusi."

Konkursile laekus kokku 27 taotlust (25 kandidaati), mille 
hulgast valiti välja viis silmapaistvamat algatust. 

Auhinnasaajaid tunnustatakse Eesti klaasikunstniku Maret 
Sarapu tehtud klaasist maasikaga.
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15 aastat unistusi, 
kolm aastat planeeri-
mist, kümme kuud 
ehitamist ja nüüdis-
aegne üürimaja Ima-
veres, esimene oma-
taoline Eestis, ongi val-
mis. 11. juunil lõigati 
„Ukuaru valsi“ saatel 
läbi Imavere üürimaja 
lint. Elanikud saavad 
majja kolida juulis.

Üürimaja tellis Järva vald, 
projekteeris AB Ansambel OÜ 
ja ehitas OÜ Embach Ehitus. 
Maja ehitamine maksis 1 472 
403 eurot, projekteerimine 66 
000 ja omanikujärelevalve 12 
000 eurot. Üürimaja ehituse abi-
kõlbulikke kulusid 50 protsendi 
ulatuses rahastas SA KredEx, tei-
ne pool tuli Järva valla eelarvest.

AB Ansambel OÜ arhitekti 
Toivo Tammiku meelest tõstab 
see maja Imavere kui asula taset 
– naabrid vaatavad ka, kuidas 
saab ja hakkavad järele tegema. 
Tammik rääkis, et hoone idee 
sai alguse fi rma teise arhitekti 
Veiko Vahtriku diplomitööst 
Tallinna tehnikakõrgkoolis, 
mille juhendajaks ta oli.  „Ka 
EKA magistritöö tegi ta rahako-
tisõbralikust elamisest ehk sel-
lest, kuidas oleks võimalik kokku 
hoida kaudsete kulude, näiteks 
koridoride kütmise pealt. Seega 
üsna suur töö oli juba tehtud. 
Veiko magistritöö oligi mõnes 
mõttes selle projekti alus,“ sel-
gitas Tammik. „Imavere on ise 
ääretult tubli: nii tsentraalses ko-
has oli olemas niivõrd hea krunt. 
Teiseks asula enda infrastruk-
tuur, Imavere asub logistiliselt 
väga hea koha peal – Tallinn ja 
Tartu jäävad mõlemad tunni sõi-
du kaugusele. Ja kolmandaks nn 
Järvamaa spetsiifi ka, kus miskit 
nagu ei toimu, aga kui süveneda, 
toimuvad päris võimsad asjad. 
Hea, et saime nüüd mõnes mõt-
tes pildile.“

KredExile üürimaja projekti 
kirjutanud Triin Tippi, kes nüüd 
on Järva valla arenduse peaspet-
sialist, tunnistas, et see oli tal 
elus esimene kord sellist pro-
jekti koostada, aga loodetavasti 
mitte viimane. „Kolmel põhjusel 
oli see üsna kerge töö: esiteks 
KredEx ise. Mulle tundub, et 
KredEx oma asjaajamises, oma 

lihtsuses on väga taotlejasõbra-
lik. Loodan, et ma nüüd ära ei 
sõnu, sest väljamakse taotlust 
pole me veel esitanud,“ ütles 
Tippi. „Teiseks oli meeskond, 
kes aitas mul taotlust kokku pan-
na, väga särasilmne ja kõik nad 
tahtsid midagi nii ägedat teha. 
Kolmandaks tegi raha taotlemi-
se lihtsaks see, et kui muidu on 
ehitusel omanikujärelevalve, siis 
selles projektis oli järelevalve mi-
nu meelest ka taotluse kirjutajal 
ehk Järva vallavolikogu aseesi-
mees Jüri Ellram saatis mulle 
aeg-ajalt sütitavaid kirju.“

Riigihalduse minister Jaak 
Aab tunnistas üürimaja avami-
sel, et tema süda rõkkab rõõmust 
seda maja vaadates ja kinnitas, 
et KredExis sai käima lükatud 
maapiirkonna korterelamute 
rekonstrueerimise uus mee-
de, kus on vaja vähem maksta 
omaosalust ja selle saab katta 
regionaallaenuga, mida annab 
samuti KredEx. Aab tõdes, et 
kahjuks on kinnisvara hind maa-
piirkonnas nii madal, et kom-
mertspangad seda tagatisena ei 
arvesta. „Nüüd on lõpuks välja 
töötatud ka need meetmed, et 
KredEx saaks tagada suure osa 
pangalaenust, et inimene saaks 
kas ehitada, soetada või remon-
tida oma maja või korterit, kui 
selleks vajadust on,“ teatas Aab. 
Ta lisas, et kui varem arvati, et 
tähtsad on vaid töökohad, siis 

nüüd on riik aru saanud, et 
vaja on ka eluaset, keskkonda, 
lasteaeda, kooli. „Kõik peab tu-
lema käsikäes. Omavalitsused 
on saanud kõvasti tugevamaks 
ja suudavad nii mõnegi mure 
riigi abita lahendada. Olen seda 
meelt, et omavalitsustele võiks 
veel rohkem raha ja vastutust 
anda.“

Samuti on Aab märganud, et 
koroonakriis on põhjustatud lin-
navurledes suure huvi maapiir-
konna vastu. „Ükskõik, kus ma 
ei käiks, kõik maatükid ostetakse 
ära ja kõik tahavad endale maa-
piirkonda kodu saada – nii riigi 
kui ka erasektori kontoritööd 
saab teha ka näiteks Imaverest, 
ei pea olema Tallinna kontoris,“ 
ütles ta ja lubas, et ka metsata-
ludesse jõuab järgmise seitsm-
kaheksa aastaga kiire internet.

Aab tunnustas Järva vallavoli-
kogu aseesimeest Jüri Ellramit ja 
kinnitas, et unistama peab suu-
relt. „20 aastat tagasi, kui Jüri 
sellest rääkima hakkas, ei usku-
nud keegi, et midagi taolist saab 
teoks – kuhugi maapiirkonda, 
kust inimesed lahkuvad, ehita-
takse uusi kortermaju ja riik veel 
toetab seda. Jõudu sulle, Jüri, 
edasiseks – sinu unistus on täi-
tunud!“

Jüri Ellram tunnistas, et hal-
dusreformi kõige suurem võit 
Järva vallas ongi see maja. Pea-
gi saab 18 peret öelda – siin 
on nende koduke. Aga kuigi 

süda laulab, pole ta viimasel 
nädalal saanud rahulikult ma-
gada. „Olen mõelnud, miks asi 
peab olema nii keeruline, miks 
riiklikult mõeldakse teinekord 
nii kitsarinnaliselt. Me pole 
jätnudki oma lastele võimalust 
maal elada, nad peavadki siit 
minema. Ja siis imestame, miks 
maa on tühjaks jäänud. Esmalt 
peame peeglisse vaatama,“ üt-
les Ellram. „Kui meil õnnestus 
siia meelitada ettevõtjad, siis ei 
saa nii, et ettevõtlusse paneme 
ja paneme sadu miljoneid eu-
rosid, aga teise sektori jätame 
unarusse.“

„Lasteaed on nüüdisajastatud 
ja tänu 21. sajandi kooli projekti-
le sai Imavere uhke spordihoone. 
Oleme võimalustest alati kinni 
haaranud. Nüüd kummitab peas 
mõte, mis see järgmine pähkel 
peaks olema,“ arutles Ellram.

Üürimaja eest tänas ta aga 
purgi linnumagusaga arhitekt 
Toivo Tammikut, Embach Ehi-
tuse projektijuhti Lauri Tompi 
ja Järva valla meeskonda: abi-
vallavanemat Toomas Tam-
mikut, hanke- ja kinnisvara 
peaspetsialisti Meelis Kivi ja 
ehituse peaspetsialisti Gilmar 
Krživetsit. „Ma pole elu sees 
nii vara mett võtnud,“ tunnistas 
Ellram.

Järva  abivallavanem Toomas 
Tammik ütles, et selle objektiga 
läks libedalt – see sõltub palju-
dest teguritest, näiteks projektist 

Rahakotisõbralikku üürim
5. august 2020 oli ajalooline päev, kui Imaveres alustati 
aastakümneid oodatud kortermaja ehitusega. OÜ Embach 
Ehituse objektijuhi Laur Haldma sõnul olid tööd kogu aeg 
graafikus. Galeriiga korrusmajad, kus rõdud on ühel ja käi-
gutee teisel pool, on Norras üsna tavalised, Eestis ehitasid 
nad sellist esimest korda. Korruseid ühendavat trepitorni 
ümbritseb mattklaas, rõdupiirded nii ühel kui ka teisel pool 
maja on kaetud trossvõrguga.
Hoone otsaseinad on kaetud Cembriti hooldusvabade kiudt-
semendist plaatide ja fassaad kohaliku, Koigis asuva OÜ 
Thermoarena (https://thermoarena.com/et/) termopuiduga. 
Maja on hästi isoleeritud, mis tähendab, et põrandavalu al-
la paigaldati mineraalvillast sammumüraplaadid ning par-
keti alla heli summutavad matid. Korterite vaheseinad on 
laotud 190-millimeetristest õõnesplokkidest, mis on betoo-
ni täis valatud – seinad ja põrandad läbi ei kosta.
Majas on neli ühetoalist (u 27 m²), kaheksa kahetoalist (u 
41 m²) ja kuus kolmetoalist (u 61 m²) korterit. Iga korteri 
juurde kuulub eraldi panipaik ja parkimiskoht, lisaks prügi-
maja ja jalgrattahoidla. Parkimisalal on ka üks invakoht. 
Kõigil teise ja kolmanda korruse korteritel on rõdud. kolme-
toalise korteri rõdul on pinda 20 m². Esimese korruse pri-
vaatsetelt terassidelt saab astuda otse oma muruplatsile.
Korterite üürihinnaks kinnitas vallavalitsus 4 eurot/m².

Jüri Ellram ei pidanud paljuks ka üürimaja katusele ronida ja seal asuvat päikseparki uurida.

Imavere üürimaja lindi lõikavad läbi OÜ Embach Ehituse 
projektijuht Lauri Tomp, idee eestvedaja, Järva vallavoli-
kogu aseesimees Jüri Ellram, riigihalduse minister Jaak 
Aab, Järva vallavolikogu esimees Rait Pihelgas ja valla-
vanem Arto Saar.
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majja saab kolida juulis
15 aastat ideest teostuseni – Jüri Ellrami lugu

Imavere üürimaja idee autor 
ja ehituse eestvedaja, endine 
Imavere vallavanem, nüüd Jär-
va vallavolikogu aseesimees Jüri 
Ellram tunnistas, et on seda asja 
ajanud 15 aastat. „Imavere on 
eriline koht, sest siin pole vaba 
elamispinda olnud, valla oman-
dis oli vaid paarkümmend 
korterit, mille paarkümmend 
aastat tagasi neis elavatele ini-
mestele müüsime. Uusi korte-
reid ehitada polnud Imavere 
valla eelarvega aga võimalik,“ 
tunnistas Ellram.

President Lennart Meri alga-
tas oma ametiajal noorte perede 
asumiprojekti. „Liitusime mõt-
tega, et sellised asumid võiks 
teha. Taheti propageerida puit-
maja ehitust. Saime riigilt kaks 
maaeraldust, kokku 22 hektarit. 
Jagasime selle mitmeks otstar-

beks: tootmis-, äri- ja elamu-
maaks. Näiteks Käsukonna kü-
las on maa kinnistuteks jagatud, 
vee- ja kanalisatsioonitrassid 
kinnistuteni viidud ja detail-
planeering tehtud ‒ krundid on 
viiele pereelamule, kuid need 
seisavad tühjalt ja võsastuvad,“ 
rääkis Ellram. „Imaveres tegime 
15 krunti, neist viiele on ehita-
tud ühepereelamud. Noorel pe-
rel on maapiirkonnas keeruline 
maja ehitada – pangad ei anna 
selleks laenu.“

Uue hingamise tõi minister 
Urve Palo algatatud üürimajade 
programm, Ellram kuulus ela-
muehituse töörühma. „Ettepa-
nek oli teha sellest regionaalne 
meede. Töörühm ei arvestanud 
seda põhjendusega, et ka linna-
del on meedet vaja ja nii saigi 
sellest üürimajade programm,“ 

meenutas Ellram. Ka pani ta et-
te, et omavalitsuse osalus võiks 
olla 30 ja riigil 70 protsenti. Jäi 
50 : 50. 

Siis tuli haldusreform. „Lii-
tumisläbirääkimised olid meil 
Võhma, Türi, Põltsamaa ja Järva 
vallaga, kuid keegi peale Järva 
valla ei aktsepteerinud meie 
soovi üürimaja ehitada,“ ütles 
Ellram.

Valminud üürimaja ületab 
kõik tema kunagised unistu-
sed: kasutati puitu, on uudsed 
lahendused, pole mõttetut ko-
ridoripinda ja valmis tervikla-
hendus koos haljastuse ja laste 
mänguväljakuga.

Tema meelest toob esimene 
maapiirkonda kerkinud 18 kor-
teriga üürimaja kasu nii vallale 
kui ka ettevõtjatele ja peab and-
ma piirkonnale uue hingamise.

ja ehitajast. „See on Järva vallas 
esimene suurem objekt, mis ra-
jatud päris nullist, kuid ei jää 
viimaseks,“ ütles Tammik.

Aarne Orgna ATLM Group 
OÜ-st, kes tegi omanikujärele-
valvet, ütles, et selle majaga on 
maha pandud paras maamärk 
ja latt kõrgele tõstetud – siia on 
panustanud oma teadmisi ja os-
kusi paljud inimesed. Küsimuse-
le, kas tema tahaks sellises majas 
elada, vastas ta: „Kohe!“

Päris kohe ei saa kolima haka-
ta, sest enne tuleb kokku komis-
jon koosseisus Toomas Tammik 
(esimees), Kaido Krause, Mee-
lis Kivi, Valdur Permanson ja 
Tiina Oraste ning hakkab aval-
dusi menetlema, sest tahtjaid, 
eriti kahetoalistele korteritele, 
on rohkem, kui neid pakkuda 
saab. Komisjoni tegevus lõpeb 
siis, kui kõik lepingud üürilistega 
on sõlmitud.

11. juunil olid uksed avatud 
ka kõigile huvilistele. Uudista-
jaid käis poolesaja ringis.

Minister Jaak Aabiga on vestlushoos kohalikud poliitikud Priit 
Seire, Toomas Tammik, Rait Pihelgas, Arto Saar ja Getter Klaas.

Imavere naisrühm Pillerpäkad tantsib maja avatuks 
„Perekonnavalsiga“.
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Koeru muusikakooli direktor 
Kerli Sirila tunnistas, et Albu 
mõisas võeti neid vastu kenasti. 
Häärberis pakuti oma klassi-
ruumi, kuhu ta plaanib tuua 
uue pianiino, et õpetaja Pille 
Väisanen saaks õpetada solfed-
žot, sest 1. septembrist töötab 
siin ametlikult Koeru muusika-
kooli fi liaal. „Alla mõisa me ei 
mängi,“ kinnitas Sirila, sest ka 
Koerus asub kool mõisas.

9. juunil olid Albus muu-
sikakooli sisseastumiskatsed, 
pärimusmuusika õppekavale 
võeti vastu neli õpilast. „As-
jalikud,“ hindas Sirila. „Kui 
ühe lapse käest küsisin, miks 
ta tahab muusikakooli tulla ja 
karmoškat õppida, vastas ta, et 
ega tema tahagi – ema tahab. 
Aga ta tunnistas, et tahab nooti 
õppida. Ja seda, et laps tahab 
nooti õppida, kuulsin ma küll 
esimest korda. See oli nii äge.“

Ats Villem tahab õppida 
kannelt. Eelmisel suvel proo-
vis ta seda pillilaagris esimest 
korda ja see hakkas meeldima. 
Vanem vend Teet Kustav män-
gib hästi karmoškat, aga seni 
on piirdunud pilliringiga. Nüüd 
astus muusikakooli temagi. Veel 
vanem vend Tristan Sander käis 
Pille juures aasta klaveritun-
nis, aga see tekitas pingeid ja 
ta loobus. Peres on neli poissi, 
kuid Jasper Johannes käib teises 
koolis. Ema Triin Paarmaa on 
seda meelt, et muusikat õppida 
on vaja. „Lapsena oli see minu 
unistus, aga kooli oli suur kon-
kurss,“ meenutas ta ja õhkas 
unistavalt: „Albu on minu unis-
tuste kool – kui ma oleks praegu 
laps ja saaks siin koolis käia, 
siis kõik mu unistused täituk-
sid.“ Muusikaga hakkas temagi 
tegelema alles Albus ja jõudis 
aastaga nii kaugele, et pääses 
algajate rühmast simmeldajate 
põhikoosseisu. 

Et Koerus võeti katsete järel 
kooli vastu tosin õpilast, alus-
tab Järva vallas I klassis muu-
sikaõpinguid 16 last ja Kerli 
Sirila sõnul on muusikakool 
nüüd õpilastest pungil. „Ta-
hame paikseks jääda, mitte et 
kooli fi liaal on kord siin ja siis 
seal – selline hüplemine ei too 
stabiilsust. Kaks aastat on kla-
veriõpilased (4) Pille Väisaneni 
käe all Ahulas juba tegutsenud. 
Teenindame Ahula, Aravete 
ja Albu piirkonna lapsi. Selle 
piirkonna lastele pole keelatud 

tulla ka Koeru muusikat õp-
pima – oleme üks Järva vald,“ 
ütles Sirila.

Kaja Kraav, kes sügisest hak-
kab Koeru muusikakooli Albu 
fi liaalis õpetama pärimusmuu-
sika eriala, ütles, et õpilasi veab 
Albust Ahulasse ja Aravetele 
koolibuss ning iga lapsevanem 
saab otsustada, kuhu kooli ta 
oma lapse paneb. Kuid muu-
sikakoolis käivaid lapsi kooli-
bussiring ei aita. Sellele tuleb 
mõelda.

Albu kooli õppejuht Tiia 
Mänd oli rahul, et sügisest on 

majas veel rohkem muusikat. 
„Mulle meeldib, kui maja on 
muusikat täis,“ lisas ta. Mänd 
osales hiljuti mõisainterjööri-
de konverentsil ja jättis sealt 
meelde, et ajaloolised objektid, 
näiteks mõisad on organismi 
vaimset heaolu toetavad, ins-
pireerivad ja rahustavad – kaks 
tundi laemaalingu vaatamist vä-
hendas katsealustel kortisooli 
ehk stressihormooni taset 60 
protsenti. „Selleks me siin kõik 
nii õnnelikud olemegi,“ tõdes 
ta. Sirila oli sellega nõus, sest 
ka Aruküla mõis mõjub hästi. 

Digipädevus lubab koo-
lidel suhelda ka distantsilt, 
võimalused on olemas. Kuid 
trimestri arvestusi on Väisa-
neni klaveriõpilased käinud 
tegemas siiski Koerus. „Et 
õpilastel tekiks tunne, et nad 
on Koeru muusikakooli osa,“ 
selgitas ta.

„Meil on ka tugev klaveri-
õpetaja, kes saab õpilased üle 
vaadata – kogu klaveriosakond 
teeb trimestri arvestuse koos,“ 
kinnitas Sirila ja märkis, et Koe-
ru muusikakoolis on nüüd 14 
õpetajat.

 

K A V A :

K A R E D A  P I I R K O N N A
J A A N I T U L I

  23.juunil 2021
kell 20.00

Peetri Pargis
   

Koeru muusikakool 
laieneb järgmisesse mõisa

Ats Villem (vasakul) tahab õppida kannelt, Teet Kustav mängib hästi karmoškat, aga 
seni on piirdunud pilliringiga. Nüüd astus muusikakooli temagi. Ema Triin Paar-
maa on seda meelt, et muusikat õppida on vaja.

Koeru muusikakooli direktor Kerli Sirila (vasakul) ning õpetajad Pille Väisanen ja Ka-
ja Kraav peavad plaani, kuidas kooli Albu filiaal tööle hakkab.
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Lükkame veerema 
Järva valla raamatukogubussi 

Järva Vallaraamatukogu ja 
Tammsaare muuseum Vargamäel kutsuvad

ARNIKA TEGELMANN

Sel suvel on lisaks 
tööle ja puhkusele 
Järva valla õpilasma-
levas (JÕM) mõndagi 
uut: esimest korda te-
hakse töövarjupäeva, 
esimest korda sõlmis 
vald tööandjatega 
koostöölepingud ja 
esimest korda jääb 
ära JÕM-i kokkutulek. 
Selle asemel kohtu-
vad augustis Järva-
maa kolme omavalit-
suse õpilasmalevate 
esindused. 

15. juuni, Järva valla õpilas-
maleva teine tööpäev. Ilm – päi-
keseline, kuid Albu rühma neljal 
neiul on seljas pikkade varruka-
tega rõivad, sest muidu paneks 
sääsed nad nahka. Töö – Järva-
Madise vanal kalmistul kalmude 
kaardistamine. Tüdrukud uuri-
vad hauatähistel nimesilte, pühi-
vad puhtaks hauakive ja panevad 
kirja, kes on siin kunagi mulda 
sängitatud. Valmima peaks kal-
mistu plaan. Tüdrukute meelest 
on töö huvitav, sest nad teevad 
seda esimest korda. 

Esimesel päeval tegid nad 

aiatöid, värvisid Albu lasteaia 
terrassi ja rohisid kivide vahe-
sid. Malevas on Romi Tammleht 
ja Mari-Leen Talpas teist suve. 
Eelmise suve kõige põnevam töö 
oli kooli raamatukogu inventee-
rimine, et mida ja kui palju, kes 
kirjutas ja mis aastal. Kogu teabe 
sisestasid nad arvutisse. Selline 
nokitsemine oli mõnus. 

Romi tunnistab, et muid või-
malusi polegi – nii noori ku-
hugi mujale tööle ei võeta. Mis 
siin salata: malevasse tullakse, 

et raha teenida ja mitte kodus 
igavleda. Eelmise suve teenis-
tuse eest ostis Romi rula ning 
Mari-Leen korvpallijalanõud ja 
trenniriideid. 

Kui kell saab 12, tahaks... 
„Süüa,“ ütleb Romi. „Ujuda,“ 
pakub Mari-Leen. Ujuda saab 
Lehtmetsa karjääris.

Noori juhendanud EELK 
Järva-Madise koguduse juhatu-
se esimees Meeri Metso kiidab 
tüdrukute asjalikkust ja ütleb, et 
surnuaia plaan on vaja digitali-

seerida, et inimesed saaksid ot-
sida esivanemate haudu. Töö on 
keeruline. Nimetud ristid jäävad 
püsti lootuses, et ehk keegi veel 
mäletab. Iga sepa tehtud raudrist 
on isemoodi huvitav.

Vanale surnuaiale maeti 
viimati tänavu jaanuaris, teab 
Metso öelda. „Siin on paljudel 
omaste hauad ja ka nemad ta-
havad siia maetud saada. Paar-
ikümne aasta möödudes on 
lubatud peale matta,“ ütleb ta 
ja lisab, et tema suguvõsa elab 

Töösuve esimene pool kestab kuu lõpuni

sama talu maadel kuuendat 
põlve, seega on ka paljud tema 
sugulased siia maetud. Tööd 
teevad kalmistul enamasti va-
batahtlikud. Ja tööd on palju.

Järva valla noorsootöö spet-
sialistil Aune Suve-Kütil on kõigi 
rühmade tööotsad kirjas piin-
liku täpsusega. Näiteks kolma-
päeval, 16. juunil on Imavere 
rühma kaheksa noort Liivasaare 
talus silokilesid ja võrke sortee-
rimas, Järva-Jaani rühma 15 
noorest kolm on abis Jalgsema 
külaseltsil, neli Järva-Jaani päe-
vakeskuse juures, kolm Orina 
mõisa juures ja viis noort rohib 
võrkpalliplatse.

Suve-Küti sõnul töötab maleva 
esimeses vahetuses kuni 30. juu-
nini 78 last, teine vahetus on au-
gustis. „Avaldusi laekus 157, 141 
õpilasega olime valmis lepingud 
sõlmima, kuid osa lastest peab 
veel koolitööd jätkama ja saavad 
tööle teises vahetuses,“ ütles ta 
ja lisas, et kuigi lapsed kirjutasid 
avaldusse, et on valmis lepingud 
digitaalselt allkirjastama, nii ei 
läinud, sest paljudel õpilastel pol-
nud ID-kaardi paroole. „Reaalsus 
oli, et pidin pooled digilepingud 
ümber vormistama.“ 

Põhiliselt tehakse heakor-
ratöid. Suve-Küti sõnul andsid 
tööandjad endast märku vallalehe 
kuulutuse peale ja ka rühmajuhid 
otsisid lastele tööd. „Esimest kor-
da sõlmisime fi rmade ja külaselt-
sidega koostöölepingud – neid on 
12, kus on kirjas, mis tingimustel 
noored võivad tööd teha. Kui me 
anname neile tööjõu, ootame ka 
midagi vastu. Kõik on lahkelt lu-
banud kas laste lõunasöögi eest 
tasuda, ekskursiooni, väljasõitu 
või pärastlõunast tegevust toe-
tada,“ ütles Suve-Kütt. Ta lisas, 

et maleva jooksul on vaid paar 
päeva, kui pärastlõunast tegevust 
pole. „18. juuni, kui malevas on 
töövarjupäev, analüüsime pärast 
lõunat nähtut ja arutame teis-
tega. Seda, mida noored taha-
vad pärast tööd teha, küsisime 
ka neilt endilt. JÕM-i toetab ka 
AS Põlluvara ja Harno – ka see 
raha on pärastlõunaste tegevuste 
toetamiseks ja preemiareisideks.“ 
Ta lisas, et lepingu järgi on ka 
kõik pärastlõunased tegevused 
kohustuslikud.

Suve-Kütt on maleva juht 
ehk toetab noorsootöötajaid 
nende tegemistes. „Et ma ka 
ise noortega kontakti saaks ja 
näeks, kellega ma olen lepin-
gud sõlminud, pakkusin välja, 
et teen neile meeskonnamänge. 
Olen neid kolme rühmaga juba 
teinud, täna (16. juunil – toim) 
olen Koerus. Mängude üks mõte 
on, et noored õpiksid üksteist 
paremini tundma. Pakkusin väl-
ja ka raha kasutamise töötoa, et 
noortega läbi mõelda, mida ma-
levas teenitud rahaga teha – selle 
töötoa on tellinud kaks rühma,“ 
ütles Suve-Kütt ja lisas, et ma-
levlase tunnitasu on 3.48 eurot.

JÕM-i kokkutulekut sel aastal 
pole, küll on kokkutulek Järva ja 
Türi valla ning Paide linna ma-
levlastele – sinna pääseb JÕM-ist 
20 noort, samuti preemiaks, ja 
see peetakse augustis Kallisabal. 
„Noored ise olid seda meelt, et 
kahel kokkutulekul nad ei jaksa 
käia,“ ütles Suve-Kütt.

Et noored on JÕM-ist, näita-
vad särgid. Varem on need saa-
dud Tallinna õpilasmaleva ühis-
tellimusena, sel korral otsustas 
Suve-Kütt need ise tellida, värvi 
said valida malevlased – need on 
tumerohelised.

Aune Suve-Küti meeskonnamäng paneb proovile Koeru rühma noored, sest ühest nöö-
rist tuleb kujundada korstnaga maja, siis auto ja täheke.

Romi Tammleht ja Mari-Leen Talpas Järva-Madise vana 
kalmistut kaardistamas.
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EELK Järva-Jaani koguduse 
õpetaja ja Järva praost

Järva vallas on viis väga va-
na, väärikat ning kaunist pü-
hakoda, mis pärinevad 13. ja 
14. sajandist. Need on püsinud 
aastasadu ja sidunud üksteisega 
kümneid inimpõlvi, kes kõik on 
jätnud oma nähtava jälje nen-
desse hoonetesse ning andnud 
oma panuse, et kirikud säiliksid 
tulevastele põlvkondale. Nii on 
meie kirikutest võimalik väga 
palju avastada ja tundma õppida. 
Neis on talletatud esemed, mis 
on vajalikud jumalateenistuste 
ja talituste läbiviimiseks ning mis 
oma pildikeelega jutustavad väga 
palju lugusid. Need lood räägi-
vad meile meie rahva ajaloost, 
samas ka meie mõtetest, väärtus-
hinnangutest ja tõekspidamisest 
ehk kõige vahetumalt meie juur-
test ja vaimulikust kodust. Teisalt 
on pühakotta astudes võimalik 
alati kogeda sügavat rahu ja Ju-
mala lähedalolu, mis puudutab 
eriliselt inimhinge.

Järva valla kirikute päevadel 
on meie pühakodade uksed ava-
tud ning oleme oma kogudustes 
koostöös vallaga ette valmista-
nud mitmeid üritusi nii suurtele 
kui ka väikestele, millest ootame 
kõiki huvilisi osa võtma. Iga kirik 
on meil eripärane ja seepärast 
tasub suvel koos pere või sõpra-
dega see teekond kodukirikusse 
ette võtta. Kuid mitte ainult, Jär-
va valla kirikute päevad on hea 
võimalus tundma õppida ka oma 
naaberkirikuid ja seetõttu tasub 
aega võtta ja planeerida teekond, 
mis annab võimaluse külastada 
kõiki viit kirikut ning osa saada 
seal pakutavast.

Kõikides pühakodades on 
avatud kohvikud kohalike pe-

renaiste soolaste ja magusate 
suupistetega, võimalik on et-
te tellida ekskursioone, saab 
minna kirikutorni või imetle-
da võlvide ladumise tehnikat ja 
tornikelli. Igas kirikus on välja 
kuulutatud ekskursioonide ajad. 
Näiteks Järva-Jaani kirikus saab 
laupäeval, 10. juulil kell 14 osa 
võtta kirikuseiklusest, kus pü-
hakoda õpitakse tundma kõigi 
viie meele abil ning see sobib 
kogu perele, nii väikestele kui 
ka suurtele. 

Soojal suveõhtul on jahedas 
kirikus väga meeldiv kuulata 
head muusikat ja vaimulikke 

laule. Nii on igasse kirikusse 
planeeritud kontserte nii koha-
like kui ka tuntud Eesti muu-
sikutega, võimalus on vaadata 
näituseid, kuulata huvitavaid 
loenguid nii kirikaia kalmistu-
test kui ka pühakodadest. Vel-
lo Kallandi tutvustab oma uut 
raamatut „Kangru kirikust ja 
koolist“. Peredele mõeldes ole-
me Järva-Jaanis ette valmistanud 
kirikuteemalise aaretejahi, mis 
annab võimaluse vabas õhus lii-
kudes tundma õppida kirikuga 
seotud aardeid. Alustame kiriku 
juurest, kust iga inimene, pere 
või grupp saab kaardi ning üles 

tuleb leida kõik peatuspaigad ja 
lahendada sinna peidetud üles-
anded, mis on seotud kiriku ja 
meie igapäevase tegevusega. 
Sellega on hea võimalus ennast 
proovile panna ja eesmärgistatult 
vabas õhus liikuda. Lõpp-punkt 
on taas kirikus, kuhu tuleb tuua 
ka kõik lahendatud ülesanded. 
Kõikide kiriku aaretejahil osa-
lenute vahel loositakse välja au-
hinnad pühapäeval, 11. juulil kell 
14.30 pärast noorte muusikute 
kontserti. 

Olete oodatud ja teretulnud 
Järva valla kirikutesse 10.–11. 
juulil 2021!

Kui armsad on sinu hooned, 
Issand Sebaot! (Ps 84 : 2)

Koeru Järva-Jaani Peetri Ambla 

Järva-Madise 
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27. juunil tuleb Järva-Jaanis 
Järva 5. rattamaraton, 8. ratta-
ralli ja 1. rattavahetusega sõit. 
Järva-Jaani ratta- ja suusaklubi 
juht Teet Kallakmaa tunnistas, et 
võistlusteni jäänud paar nädalat 
on täis tihedat sebimist. „Ajasin 
lati kõrgele – peaauhind on 1000 
eurot,“ ütles Kallakmaa.

„Elektrooniline registreerimi-
ne on nädalajagu avatud olnud, 
praegu olen kirjas veel üksi,“ 
ütles Kallakmaa pärast 6. juunil 
peetud Erika rattaralli lõpeta-
mist. „Huvilisi on palju, samal 

päeval on ka Tour de Rõuge, 
suured maastikuhundid on seal. 
Rattavõistlused langevad kokku, 
sest kolmandik grupisõitudest 
jäi ära – koroonaga sai kuu aega 
teha vaid eraldistarte. Proffi  dele 
on võistlusi rohkem olnud, kuid 
harrastajatele oli Erika rattaralli 
sel hooajal esimene grupisõit.“

Eelmisel aastal toimus nende 
klubi eestvedamisel neli rattaüri-
tust. „Sel aastal korraldame aga 
rattavõistluse, mille sarnast pole 
Eestis varem tehtud. 27. juunil 
on ühel ajal kolm võistlust,“ ütles 
Kallakmaa ja tutvustas eesoota-
vat päeva. Kell 12 stardib Järva-
Jaanis Võllastel kümnemeetrise 

vahega asfaldi peal Järva-Jaani 
rattaralli (35 km) ja heinamaal 
Järva-Jaani rattamaraton (48 
km). Tunni aja pärast fi nišeerib 
rattaralli võitja, seejärel teine ja 
kolmas. Auhinnad käes, lähevad 
nad koju. Pooleteise tunni pärast 
on viimanegi rattaralli sõitja lõ-
petanud. 

Pool tundi hiljem tuleb met-
sast esimene rattamaratoni sõit-
ja. „Nüüd on tal võimalus, kas ta 
lõpetab rattamaratoni ja läheb 
koju või vahetab vahetusalas rat-
ta ja sõidab veel 35 kilomeetrit 
mööda asfalti – märgistus ja 
turvajad on teel olemas. Ehk 
ideaalis on tal võimalus võita 

kaks võistlust – rattamaraton ja 
rattavahetusega sõit,“ selgitas 
Kallakmaa. 

Kirja saab end panna Jär-
va-Jaani ratta- ja suusaklubi 
Facebooki leheküljel, sealt leiab 
ka kogu info. Võistlus on ka 
Eesti Jalgratturite Liidu ka-
lendris (www.ejl.ee). „Olen ma-
ratoniraja viis korda läbi sõit-
nud. Rajad on ammu valmis, 
juba kasvavad rohtu ja peab 
niitma hakkama. Tähistame 
need vahetult enne võistlus-
päeva,“ ütles Kallakmaa. 

Oodatud on kõik, kes tahavad 
võistlust toetada ja klubi võistlu-
se korraldamisel abistada.

Järva-Jaanis stardib kolm rattavõistlust ühel päeval

Järva-Jaani ratta- ja suusaklubi mehed Teet Kallakmaa 
ja Mart Laaniste 24. Erika rattarallil. 

Juubelirallile on soov meelitada ka Erika Salumäe
6. juunil startisid Ahulas 

24. Erika rattaralli osalejad, 
õnnelikult üle finišijoone jõu-
dis neist 132.

Järva abivallavanema Tiina 
Oraste sõnul on medalit väärt, 
et Erika rattaralli on vastu pi-
danud 25 aastat. „Täpselt sellist 
numbrit oleksime tähistanud, 
kui pandeemia poleks eelmist 
rattarallit vahele jätnud. Osa-
lejaid on alati olnud rohkesti, 
kõige enam 190. Täna hommi-
kuks oli registreerunuid 120, 
kuid neid tuleb juurde,“ ütles 
Oraste ja andis lootust, et ehk 
õnnestub järgmisele, 25. Erika 
rattarallile meelitada ka rallile 
nime andnud olümpiavõitja 
Erika Salumäe.

Võistluste üks eestvedaja, 
kauaaegne Ahula külavanem 
ja Erika rattaralli veteran Vel-
lo Niinsalu  kandis seljas särki 
kirjaga „Tahan sõita ohutult!“ 
ja rääkis ratturitele enne starti 
lahti kõik võistlusmaad ning neil 
varitsevad ohud. „Olge sõbrali-
kud, kui sõidate. Kui te näete, 
et ees keegi kukub, katsuge kõr-
vale põigata, et mitte teistega 
kokku sõita,“ pani ta startijatele 
südamele. Ta lisas, et põhiline 
on mitte rajalt eksida ja soovi-
tas põhidistantsil sõita kogu aeg 
mööda peateed.

Kõige arvukamalt ehk 61 
oligi osalejaid põhidistantsi 48 
kilomeetrile, kus tee kulges läbi 
Albu, Lehtmetsa-Risti, Jäneda ja 
Käravete tagasi Ahulasse.

Selgelt eest ära sõitis kolm 
meest, kellest võidukas oli Gert 
Kivistik (Peloton) klubikaaslase 
Allar Karu ees. Kolmandaks sõi-
tis end Rando Marten Evendi 
(CFC spordiklubi). Suur grupp 
lõpetas üle poole minuti hiljem.

Sel võistlusmaal toimus ka 
üks kergem ja üks raskem kuk-

kumine, kuhu pidi appi tõttama 
kiirabibrigaad.

Vello Niinsalu tunnistas, et 
võistluste ajaloo jooksul oli see 
vast üldse teine kord, kui kukuti.

„Ma jäin kohe stardis ma-
ha,“ tunnistas Järva-Jaani 
ratta- ja suusaklubi juht Teet 
Kallakmaa pettunult. „Grupp 
tõmbas kohe täpiks ja ma ei 
saanud neid kätte. Seepärast 
nägin viimast kukkumist: kaks 
tüdrukut minu kõrval sõitsid 
Lehtmetsa-Risti joogipunktis 
raginal kokku.“

Klubist oli särkidega rajal neli 
meest (Vladimir Pennert sõitis 
end 10 km võistlusmaal neljan-
daks), üks klubilane startis tei-
se särgiga. Aivar Lagenõmm oli 
meeste 40+ vanuseklassis kuues, 
Mart Laaniste kümnes, Kallak-
maa lõpetas 18. kohal. Mehed 
tunnistasid, et oli närviline sõit, 

sest see oli esimene sõit üle hulga 
aja üldse. „Maantee grupisõitu 
pole sel aastal olnudki. Palju oli 
noori, kes kippusid vahepeal ris-

ti läbi pundi sõitma. Üks kukku-
mine juhtus tehnilistel põhjustel 
– rattal viskas keti maha,“ teadis 
öelda Laaniste.

Kiirused olid suured. Mehi-
ke Käravete kiirustablool lasi 
ratturite möödudes suunurgad 
alla ja näitas kiiruseks 51 km 

tunnis – kõik ületasid lubatud 
kiirust. „Mulle näitas kiiruseks 
43 ja ütles tubli poiss!“ viskas 
Kallakmaa nalja.

Tulemused
T kuni 5
Nora-Lisette Aeg 
Kadri-Liis Kirsipuu
Liisa Kirsipuu 
P kuni 5
Marten Kask 
Lukas Lomp 
Hugo Rasmus Kaljur
T 6–7 (1 km)
Criselle Milder
Marta Niinsalu
Grisete Algpeus
P 6–7
Frants Kirsipuu
Rain Rodendau
Airon Süld   

T 8–9
Triinu Paejärv
Mia Stamm
Sädeli Rodendau
P 8–9
Tristan Homin
Renee Muugamäe
Jürgen Surva
Neiud 10–11 (5 km)
Sädeli Rodendau
Simona Podzõvalovski
Laura-Liis Vikat 
Noormehed 10–11
Renat Kirsipuu
Tristan Homin
Kuldar Jalast
Neiud 12–13

Mirtel Laht
Iiris Alliksaar
Anelle-Riin Kirsipuu  
Noormehed 12–13
Rasmus Kuum
Johannes Kübar
Semir Podzõvalovski 
Neiud 14–17 (10 km)
Mairit Kaarjärv
Kerli Kleitsman
Kaisa Kirsileht
Noormehed 14–17
Mik Madisson
Kermo Tamm
Lukas Kolk 
Naised 18+
Jana Matvejeva

Merit Piht
Claire Miljukova 
Mehed 18 +
Aivar Kelt
Andres Kübar
Aare Pärn   
Naised 36 + (põhidistants 
48 km)
Maris Kaarjärv
Jaanika Teras 
Mehed 40 +
Ragnar Tarmu
Kardo Kõiv
Tõnu Tõnov
Bruno Tamm
Kristian Kool
Aivar Lagenõmm

Nagu tavaks, teevad Erika rattarallil oma esimese stardi Nublud. Võidavad kõik.
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Väljaandja Järva Vallavalitsus
Järva -Jaani, Pikk 56, info 5341 3625
Tiraaž 4300
Toimetaja Arnika Tegelmann, arnika@aleht.ee
Trükk AS Printall
Toimetus ootab kaastöid iga kuu viimase 
täisnädala esmaspäevaks.

Fekaalivedu 
Järvamaal
pütt suurusega 8 t ja 16 t, voolikud kuni 50 m

Tellimine: 527 6087 Valeri
Hunting Grupp OÜ

 FEKAALIVEDU
 VÄLIKÄIMLATE RENT

tel. +372 452 2002
e-mail:agri@speq.ee
www.fekaaliabi.ee

• SÕIDU-, JA VEOAUTODE, PÕLLUMAJANDUS- 
   JA METSATEHNIKA REMONT

• KEEVITUSTÖÖD
• REHVITÖÖD (sõidu- ja veoautod, traktorid)

Albu, Järva vald •Tel 5198 9888 • Hunting Grupp OÜ

Reakuulutused
OÜ Estest PR ostab metsa- ja põllumaad. 
Tel 504 5215, 514 5215,  info@est-land.ee

Metsa korraldamine, hindamine ja nõus-
tamine.  aarne.suu@metsakorraldus.ee,  
516 5071, Aarne 

Müüa saetud, lõhutud küttepuud! Eri 
pikkused. Ka 3 meetrised. Halumasina-
teenus Koerus. Tel 558 4210.

Müüa kuivi ja märgi küttepuid koos ko-
hale toomisega. Saadaval lepp, sang-
lepp, metsakuiv kuusk. Halu pikkused 
vastavalt tellija soovile. Kogused täpsed, 
teenindame igal ajal. Info 5382 0987.

Metsa-ja põllumaa ost Järvamaal.   
Info 510 2224. info@impeerium.ee

Sõiduautode kokkuost. Tuleme kohale 
üle Eesti. Tel 553 3060. Väga kiired te-
hingud! Raha kohe kätte!

Rendile anda korvtõstuk Niftiy. Tõste-

kõrgus 14 m. Tel 558 4210

Igasuguse elektroonika remont, arvuti-

te remont. Täpsem info  web.zone.ee/

teleriteremont/  Tel 5810 4539, 

es3rid@gmail.com Järva-Jaani

Müüa kuivi kütteklotse. 504 5632

Müüa kuivi  ja märgi 30, 40 ja 50 cm 

küttepuid. 521 9496

Ostan seismajäänud vanu autosid ja 

mootorrattaid. 5565 8796

Müüa soodsalt 3-meetriseid küttepuid. 

Tel 507 4553

Teostan ehitustöid (üldehitus). Sise-

tööd. Katuste remont. Kivi-, plekk- ja 

lamekatused. Korstnapitside paran-

dus. Kontakt 5199 8917.

Müüa saetud ja lõhutud kuivi kütte-

puid (30 cm, 40 cm ja 50 cm).   

Tel 504 5632

FEKAALIVEDU 
Järva-Jaani ja Koeru piirkonnas

tel 384 6052

Tel: 52 7 1059 
Info@vihmaveerennid.ee 

Vihmaveesüsteemide ja 
katuseturvatoodete 
paigaldus 

Müüa saetud, lõhutud küttepuud! Eri 
pikkused. Ka 3-meetrised. 504 5632

Müüme puistematerjali, sõelutud mul-
da, liiva, ehitusliiva, sõelmeid, kruusa, 
killustikku. Info tel 5381 9153

Killustik, liiv, muld. Multilift konteineri 

rent ja veoteenus. 5630 4306

Müüa 3m servamata sanglepalauda. 
Tel 521 9496

Tel 525 8325
reneviljat@gmail.com

OSTAN
IGASUGUSEID VANU FOTOSID

 JA KOOLILÕPU MÄRKE

TÜRI FOTOGRAAF
RENÈ VILJAT

 ◆  

ARBORISTI TEENUSED
Ohtlike puude raie
Seisukorra hindamine
Puuhooldustööd
Hekkide hooldus
Võrade sidumine
Kändude freesimine
Puiduhakkuri teenus,

   Ø 20cm

Kutsetunnistused
141998, 141999

Reigo:   5800 1880
Gustav: 5919 2441
viruarborist@gmail.com

MARK tel 5332 7568 HEIKKI tel 514 8238

info@albumetsnik.ee

ALBUMETSNIK.EE

 Korvtõstuki teenus 
Muru niitmine 

ja trimmerdamine 
Kolimis- ja transportteenus 

Puude lõikus ja 
heki pügamine 

Puiduhakkuri rent 
Tööjõu rent

merkriou@gmail.com
Tel 555 33 930

FB: Krisell teenused

KRISELL TEENUSED
MAASTIKU HOOLDUS JA KORRASTUSTÖÖD

AHULA PANSIONAAT 
otsib oma meeskonda 

kaks hooldustöötajat 
Töö sisu: 

eakate ja puuetega inimeste abistamine 
igapäevatoimingutes, hooldamine, põetamine, 

puhtuse ja korra tagamine. 

Leping – täistööajaga, tähtajatu, 

Sobib ka töötamine käsunduslepingu alusel.

Kontakt: 
ahulakodu@gmail.com   

tel 5650 9878


